
V I L I A M O V I  Š I R O K É M U

Bratislava 17. júna 1948

Milý Vilo!

K listu Tvojho kabinetu č. 1056/1948-H. zo dňa
12. mája t. r. (vec stavby stredoškolského internátu 
v Ban. Bystrici) posielam Ti túto správu:

V Ban. Bystrici sú t. č. 2 štát. stredoškolské inter
náty, chlapč. 118 chov., dievč. 105 chov. Nepostačujú 
pre taký počet žiactva miestnych stredných a odbor
ných škôl, ktorý je odkázaný na internáty.

Prítomný stav vyvolal ustavenie Výboru pre po
stavenie študentského domova v Ban. Bystrici pri 
oblastnom sekretariáte ZSM.

Dnešný právny stav, z hľadiska ktorého treba za- 
počatú akciu posúdiť, je tento:

Nar. SNR č. 80/45 Zb. n. boli na Slovensku po
štátnené internáty pre ústavné stravovanie a uby
tovanie študentov pod pedagogickým dozorom. Na 
základe tohto zákonného opatrenia prešli do štátnej 
správy verejné neštátne internáty. Ďalšie verejné štu
dentské internáty zriaďuje výlučne štátna školská 
správa.

Keďže podlá platného právneho stavu internáty 
pre študentov navštevujúcich školy poštátnené nar. 
č. 34/45 Zb. n. SNR, sú štátnymi ustanovizňami (za
riadeniami), o výstavbu budov pre tieto ústavy pri
chodí sa starať štátnej správe.

Akcia, ktorú koná Výbor pre výstavbu študentské
ho domova v Ban. Bystrici, v tomto osvetlení má 
povahu akcie pomocného orgánu. Prípravné práce 
k stavbe internátnej budovy, aká sa tu programuje, 
patria do kompetencie PSO a Povereníctva techniky. 
V súlade s platnými predpismi stavebníkom pláno
vaného internátu môže byť iba Povereníctvo techni
ky-

Nie je pravdepodobné, že by mesto Ban. Bystrica 
mohlo prevziať funkciu stavebníka s príslušným 
vrchnostenským súhlasom, lebo Povereníctvo vnútra
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— podlá tu známeho stanoviska — ako v 2RP tak 
v 5RP ponechá zväzkom územnej samosprávy iba 
plnenie takých úloh, ktoré im podľa platných pred
pisov prislúchajú.

Podotýkam, že v Ban. Bystrici sa plánuje zriade
nie Pedagogickej fakulty. Aktivovaním tejto vysokej 
školy stáva sa nutnou aj stavba internátu pre vyso
koškolské študentstvo.

Prikročujúc k prípravným prácam v tomto smere 
PŠO opatrením zo 6. mája 1948 vyzvalo MNV v Ban. 
Bystrici, aby na stavbu objektov štát. študentského 
internátu ponúklo mesto vhodný stavebný pozemok.

MNV v Ban. Bystrici prípisom z 19. V. 1948, čís. 
6499/48 oznámil PŠO, že mesto je ochotné venovať 
potrebný pozemok pre stavbu študentského internátu 
na Jasenskom vŕšku. Uznesenie pléna MNV po jeho 
právoplatnosti bude sem predložené. Keď sa toto 
stane, požiada sa Povereníctvo techniky, aby vypí
salo obhliadku staveniska a urobilo potrebné kroky 
na jeho zaistenie, na vyhotovenie stavebných pro
jektov a rozpočtov.

Do podaného návrhu 5RP pojalo PŠO stavbu vy
sokoškolského a stredoškolského internátu pre 400 
študentov namiesto inej programovanej internátnej 
stavby (Trenčín), ktorá v tomto osvetlení sa musí 
pokladať za menej naliehavú.

Záväzky, ktoré na seba prevezme Výbor pre vý
stavbu študentského domova v Ban. Bystrici, budú 
pojaté do zápisnice, ktorá sa napíše pri obhliadke 
vo veci zaistenia staveniska.

Keďže Výbor nebude stavebníkom, odporúčaná po
rada so zástupcami Povereníctva vnútra, Povere
níctva priemyslu a obchodu a Štátnym plánovacím 
a štatistickým úradom stáva sa bezpredmetnou.

Správu túto podávam Ti už so zreteľom na pripo
mienky ZSM, ktoré Ti boli zaslané ich listom zo
17. mája 1948.

Prosím, aby si prijal túto správu ako aj uistenie 
o mojej úcte.

Tvoj
L. Novomeský
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